
 

 

Algemene beschouwingen oktober 2017 

 

Voorzitter, 

De afgelopen jaren heeft de fractie D66 Oude IJsselstreek voor veel punten aandacht gevraagd. Het 

doet ons genoegen dat veel van onze punten nu zijn verankerd in de begroting voor de komende 

jaren. Van ons daarom een groot compliment aan de wethouder van Financien dhr Sluijter. Zijn 

beleid had het onze kunnen zijn. Daarbij zijn we niet blind voor de invloed van de controller. Niet 

voor niets hebben we lang op zijn komst aangedrongen.  We prijzen zijn taakopvatting en invloed. 

 En natuurlijk, de positieve invloed van uw eigen komst merken we dagelijks. De manier waarmee u 

uw taak opvat en uitvoert vinden we zonder meer bewonderenswaardig.  Wel vragen we ons soms af 

hoe lang u dit in dit tempo gaat volhouden. Een tandje minder is in uw geval ook nog meer dan 

geweldig. Ik geef de gedachte maar mee.  

Voorzitter 

U zult het me niet kwalijk nemen. Als we door een vergrootglas naar de begroting  kijken zien we 

echt nog wel kritiek en discussiepunten.  

Neem alleen al het gebrek aan smart doelstellingen. Net als in de Berap wordt overal aan gewerkt en 

mee begonnen. Prijzenswaardig. Maar wat het concrete doel van de inspanningen is? Het blijft 

meestal erg vaag. 

Verder wordt aangegeven dat er in het sociaal domein de komende jaren forse stijgingen van de 

uitgaven zijn te verwachten. Het verrast en verbaasd ons niet. Maar waarom wordt er dan in de 

meerjarenbegroting geen rekening mee gehouden? Lijkt me een punt om met zijn allen nog eens 

goed bij stil te staan. 

Een ding waar we het vergrootglas niet voor nodig hebben is de DRU visie. Wat een tegenvaller is 

dat. Gewoon een totaal gebrek aan visie is een betere benadering. We komen hier nog uitgebreid 

over te spreken. Maar ik geef u nu alvast mee: Voor de instemming van D66 met de begroting is een 

echte visie en andere financiële oplossing nodig.  

Verder bevat de grote lijn van de begroting  veel punten waar ik en mijn D66 collega’s jarenlang 

aandacht voor hebben gevraagd. Daar zijn we dan ook echt over te spreken. Ik noem er een paar 

 minder investeringen en minder kapitaallasten,  

 meer aandacht voor economische ontwikkeling en het vestigingsklimaat voor bedrijven 

 meer aandacht voor duurzaamheid en het verduurzamen van bestaande woningen 

 Doorgaan met investeren in goede huisvesting van het onderwijs en daarmee in de kwaliteit 

van het onderwijs 

 Werken aan meer vertrouwen in organisatie en bestuur 



 Betere toegankelijkheid van digitale voorzieningen en regelingen 

 Meer aandacht voor mee doen en de inclusiesamenleving. 

 Het streven  naar intensievere bestuurlijke samenwerking en opschaling, 

 meer aandacht voor afschaling en het vergroten van de  invloed van onze inwoners. 

 

Het biedt ons voldoende ruimte voor een constructieve samenwerking in de komende jaren. Als er 

een oplossing komt voor het gebrek aan DRU visie en de daaruit vloeiende financiële gevolgen, al is 

het een tijdelijke, dan zullen we instemmen met deze begroting. 

 

 

Voorzitter 

Komend jaar zijn de verkiezingen. Het lijkt ons een geschikt moment om eens een door kijk te maken 

naar een paar belangrijke uitdagingen  waar we voor staan.  

 

De demografische ontwikkelingen gaan voort. Getalsmatig wordt veel verhuld door de komst van 

statushouders. Onderliggend gaan ontgroening en vergrijzing gewoon door. De effecten ervan geven 

zorg voor de toekomst.  

Ik weet niet of u het boek ‘A town like Alice’ van Nevil Shute kent. Een belangrijk gedeelte ervan gaat  

over een plaatsje in het landelijk gebied van Australië. In het begin is ook daar sprake van 

demografische krimp. De jonge vrouwen trekken weg naar de stad, want er is geen werk.  

 De jonge mannen volgen hun hormonen en trekken ook naar de stad. Een ondernemende vrouw 

zorgt voor een kentering. Zij begint een bedrijfje waar met name vrouwen kunnen werken. Daarna 

volgen andere bedrijven en voorzieningen. Aan het eind is het stoffige en gedoemde stadje van het 

begin veranderd in een bruisende en welvarende plaats.  

Natuurlijk zo makkelijk en vanzelfsprekend als in een boek gaat het in de praktijk maar zelden. Ook al 

is het boek gebaseerd op de werkelijkheid. Het neemt niet weg dat er wel een les inzit: 

Demografische krimp kan  worden omgedraaid of op zijn minst de effecten ervan kunnen worden 

verzacht. Daarvoor is het wel nodig  je grondig verdiepen in de onderliggende oorzaken en daar 

passende maatregelen op te nemen. 

Voorzitter, 

Mede naar aanleiding van dit boek en diverse gesprekken met kopstukken uit het lokale bedrijfsleven 

heeft D66 zelf nagedacht waar voor onze gemeente en regio kansen zouden kunnen liggen.  

Ik kwam een bijzonder aansprekend voorbeeld tegen. Ik neem u daarvoor graag mee naar de 

Verenigde staten van Amerika, naar het begin van de jaren zestig van de vorige eeuw. Naar het hart 

van de tabaksindustrie, naar de staat Nort Carolina. Op dat moment was de tabaksindustrie in de 

Verenigde staten  al over haar hoogtepunt heen. In diverse plaatsen in dat gebied  in de staat North 

Carolina, doemden werkeloosheid, leegloop, ontgroening en vergrijzing aan de horizon op.  

Een van de antwoorden was het inrichten van een gebied dat inmiddels op ongekende wijze floreert. 

Het heet Research Triangle Park Raleigh. Het is een driehoekig gebied van ruim 2500 hectare met 



veel bos en groen. Het ligt tussen drie plaatsen met grote Universiteiten. In RTPR hebben veel grote 

Amerikaanse bedrijven grote R&D vestigingen. Er werken meer dan 60.000 mensen. De dichtheid aan 

hoogopgeleide mensen is nergens groter. Vele honderden miljoenen aan bedrijfsinvesteringen per 

jaar. Kortom van zorgenkind naar een van de bekendste en meest welvarende regio’s ter wereld. 

Voorzitter, 

Terug naar Nederland. In onze omgeving hebben we drie plaatsen met internationaal gezien  top 

Universiteiten. Trek eens een driehoek tussen Enschede, Wageningen en Nijmegen en zie: De mooie 

groene Achterhoek ligt er midden in.  

Ook op andere gebieden zijn er legio overeenkomsten met RTPR. Dat biedt kansen.  

Laten we er eens een naam op plakken: Smart R&D Regio Achterhoek.   

Het zal er niet vanzelf komen. Het verzilveren ervan vergt een reeks aan maatregelen. Ik noem er een 

paar: 

 Actief economisch beleid van de gemeente gericht op het aantrekken van specifieke soorten 

nieuwe bedrijven En investeren in daarop afgestemde faciliteiten. 

 Het verbeteren van de bereikbaarheid van de gemeente en regio via ov en de weg 

 Intensieve samenwerking met het bedrijfsleven, de onderwijs- en kennisinstellingen en de 

regio 

 Het betrekken van investeringsmaatschappijen en banken bij de plannen 

 Zelf ook innoveren en versnellen van gemeentelijke procedures 

 Opschaling omdat meer bestuurlijke doorzettingskracht nodig is. 

 

Voorzitter, 

Begrijp me goed. Dit is een voorbeeld. Ik zeg niet dat dit de enige, ultieme oplossing is. Maar wij 

vinden het wel een denkrichting die het waard is goed te onderzoeken en te analyseren. Gezamenlijk 

met de andere gemeenten, de regio en de provincie  En wat het uiteindelijke plan om de kansen te 

pakken ook wordt: u zult zien de reeks maatregelen zal op hoofdlijnen bijna identiek zijn. Voor D66 

dan ook reden om de komende jaren vol in te zetten op een aantal zaken zoals: 

 Zeer actief economisch gemeentelijk beleid en optimalisatie van het vestigingsklimaat met 

duidelijke focus op een specifiek soort bedrijven 

 Het verder verbeteren van de spoorverbinding met Arnhem  

 Het verder verbeteren van de bereikbaarheid via de weg 

 Het realiseren van een pilot in de gemeente en regio voor zelfrijdende, groene auto’s 

 Intensiveren van de samenwerking met het bedrijfsleven, bijvoorbeeld via het instellen van 

een economisch adviesorgaan 

 Bestuurlijke opschaling en afschaling  omdat de uitdagingen waar we voor staan meer 

bestuurlijke doorzettingskracht nodig hebben 

 Het innoveren en versnellen van gemeentelijke procedures. 

 

 

Voorzitter  We gaan een spannende toekomst tegemoet. D66 staat er klaar voor. 


